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 کَُ، غشة لشستبى فعبل دس تبلذیس هبلِسبختضکل ٍ صهیياستجبط ثیي سغَح هثلثی
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 چکیذُ

اؾز. ١سف اظ اٛؼبٕ ا٧ٚ ذٞضزٟ ضاٛسٟ ظاُطؼ ٝاهغ قسٟ ًٟٞ زض ثرف ٨ٗب٦ٛ ظ٧طد٠ٜ٢ ٓطؾشبٙ زض ً٘طثٜس چ٨ٚسبهس٧ؽ ٗب٠ٓ

ؾبذش٦ ظ٨ُٚ٨ٗط٥ اقٌبّ ض٧رزًٟٞ ٝ سبط٨ط آ٢ٛب ثط قٌْكؼبّ زض سبهس٧ؽ ٗب٠ٓؾبذش٦ظ٨ٗٚدػ١ٝف اضظ٧بث٦ قٞا١س ض٧رز

ا٥ ٝ ٗسّ ١ب٥ ثبقس. ثس٧ٚ ٜٗظٞض ثب اؾشلبزٟ اظ سهب٧ٝط ٗب١ٞاضٟظ٦ قٌْ زض ٜٗغو٠ ٗٞضز ٗغبٓؼ٠ ٦ٗث٧ٞػٟ ؾبذشبض١ب٥ ٗظٔ

١ب٥ ق٘ب٦ٓ ٝ ػٜٞث٦ سبهس٧ؽ سطؾ٨ٖ ؾغح ٗظٔظ٦ قٌْ زض ٛبح٠٨ ػج٠٢ ١ًٞؿشبٙ ثط ض٥ٝ ٧بّ 192اضسلبع ضه٦ٗٞ سؼساز 

ثٜس٥ ٝ ق٨ت ٝ ثطاؾبؼ ٗوبز٧ط ق٨ت لا٠٧ ٨ُط٥ قسٟاٛساظٟ D, S, A, Blقسٟ اؾز. ثطا٥ ١ط ؾغح ٗظٔظ٦ قٌْ ٗوبز٧ط 

ز١س ؾبذش٦ سوؿ٨ٖ ثٜس٥ قسٟ اؾز. ٛشب٧غ ثسؾز آٗسٟ ٛكبٙ ٦ًٟٗٞ ث٠ ١لز د٠ٜ٢ اظ ٓحبػ ظ٨ٗٚسٞدُٞطاك٦، سبهس٧ؽ ٗب٠ٓ

ثٜس٥ ٝ ق٨ت سٞدُٞطاك٦ ثب ٗوساض عّٞ هبػسٟ ؾغٞح ٗظٔظ٦ قٌْ ٝػٞز زاضز. ٠ً اضسجبط ٗؿشو٦٘٨ ث٨ٚ ٗوبز٧ط ق٨ت لا٠٧

ثبقس ٝ ثطاؾبؼ ٗغبٓؼبر اٛؼبٕ قسٟ ؾبذش٦ ٦ٗٗٞضكٞٓٞغ٥ ؾبذشبض١ب٥ ٗظٔظ٦ قٌْ ٗشبطط اظ ٨ٛط١ٝب٥ كؼبّ ظ٨ٗٚثٜبثطا٧ٚ 

 ثط ض٥ٝ ؾغٞح ٗظٔظ٦ قٌْ ٧بّ ػٜٞة ثبذشط٥ سبهس٧ؽ كؼب٨ٓز ث٨كشط٥ ٛؿجز ث٠ ٧بّ ق٘بّ ذبٝض٥ زاضز.
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Abstract 
The Malehkuh anticline is located in the middle part of the Lurestan arc, in Zagros Fold and Thrust belt. 

The aim of this study is assessment of active tectonic evidences in the Malehkuh anticline and their 

effects on formation of the tectonic features as Triangular face. So, the amount of 192 triangular facets, 

which formed on northern and southern anticline limbs, were measured in mountain front using satellite 

imagery and digital elevation model. The strata dip (D), area (A), base length (BL), topographic slope (S) 

of facets, were measured for each triangular facet and the Malehkuh anticline was subdivided into seven 

tectonic zones based on bedding dip and topographic slope. Results show that there are correlations 

between means bedding dip and topographic slope with base length of the triangular facets. Therefor the 

active tectonic forces influence morphology of triangular facets and, southwestern limb of Malehkuh 

anticline is more active than northeastern limb based on triangular, morphology data. 
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